
PROTOKÓŁ   Nr  XLVIII / 2018 
Rady Gminy Wijewo 
z dnia  12  października   2018 r. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Pani Zofia  Szalczyk – Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, 
Pan Jarosław  Wawrzyniak – Starosta Leszczyński, 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
    
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie : 
        1/  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi  
             Brenno, gmina Wijewo, 
        2/  zmiany Uchwały Nr V/28/2003 Rady Gminy Wijewo  z dnia 24 stycznia 2003 r.  
             w sprawie Statutu Gminy Wijewo, 
        3/  obywatelskiej inicjatywy  uchwałodawczej,  
        4/  Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na terenie gminy Wijewo  
             na lata 2018 – 2028, 
        5/ zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
  6.   Informacja z pracy w okresie kadencji 2014-2018, 
          - Przewodniczącego Rady Gminy Wijewo, 
          -  Wójta Gminy Wijewo.  
   7.   Wręczenie  odznaczeń i podziękowań 
   8.  Zapytania i wolne wnioski. 
   9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
   10.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLVIII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 13 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na sali 
radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Odczytał porządek obrad. 
Ze względu na ograniczony czas Pani Szalczyk i na jej wniosek zaproponował zmianę porządku 
obrad poprzez, przeniesienia punktu „wręczenie odznaczeń” po punkcie „Sprawozdanie Wójta 
z pracy w okresie międzysesyjnym”.  Do złożonej propozycji zebrani  nie wnieśli uwag, 
przedstawioną propozycję przyjęli jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLVII Sesji Rady Gminy był dostępny w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 



Ad. pkt. 3 
 
Radna Pani Barbara Górna – Szulc – zwróciła się z  prośbą o dokonanie przeglądu placów zabaw. 
- w Brennie, gdzie urządzenia wymagają naprawy a ich używanie jest niebezpieczne. Zwróciła 
uwagę na potrzebę zainstalowania  huśtawki dla dzieci najmłodszych.  
- podobnie w Wijewie gdzie jedyny dostępny plac jest w parku. Wymaga on jednak doposażenia 
w urządzenia dla dzieci najmłodszych. 
Radny Pan  Henryk Rygusik – złożył wniosek o kontynuację starań w celu położeniu na drodze do 
Potrzebowa warstwy ścieralnej co zabezpieczy dotychczasowy dywanik. 
- o utwardzenie dróg bocznych na terenie wsi Potrzebowo, 
- aby co roku równać wszystkie drogi polne na terenie wsi. 
Radny Pan Stanisław Kasperski  -  podziękował radnym i Wójtowi za realizację interpelacji 
i wniosków  jakie zostały zrealizowane w tej kadencji. Szczególnie zwrócił się do radnych i Wójta 
przyszłej kadencji o realizacje interpelacji dotyczącej upamiętnienia osób walczących o wolność 
naszych terenów poprzez umieszczenie ich nazwisk na tablicy pamięci. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta oraz  Urzędy Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt  
Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że: 
20.09 -  odbyła się Sesja  Zgromadzenia MZWIK we Wschowie, oraz szkolenie pracowników 
oczyszczalni i urzędu dotyczące kanalizacji podciśnieniowej, 
21.09 – zjazd wójtów w Osiecznej dot. zmian w ustawie  w sprawie zwiększenia udziału obywateli 
w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, 
23.09 – uczestniczyłem w koncercie z okazji 100 lecia Odzyskania Niepodległości 
zorganizowanym w Rydzynie przez   Starostę  Leszczyńskiego, 
24.09 – odbyło się zebranie  w sprawie funduszu sołeckiego wsi Potrzebowo. 
25.09 – zebranie w sprawie funduszu sołeckiego w Zaborówcu, 
26.09 – odbyły się zebrania wiejskie w Przylesiu, Radomyślu i Wijewie w sprawie funduszu 
sołeckiego,  
27.09 – na zaproszenie Marszałka Województwa i Przewodniczącej Sejmiku uczestniczyłem w 
spotkaniu dotyczacym Liderów Odnowy Wsi. Miejscowość Brenno zostało uhonorowana za swoją 
aktywność i prace na rzecz społeczeństwa, 
28.09 – wspólnie z P. Skarbnik podpisaliśmy umowę na dofinansowanie, w ramach funduszu 
Sprawiedliwości OSP w gminie Wijewo, 
  -  we Włoszakowicach odbyła się Sesja Rady Powiatu Leszczyńskiego, 
30.09. – na zaproszenie Koła Diabetyków uczestniczyłem w spotkaniu koła gdzie poruszono 
sprawy zdrowia, 
2.10 – razem z Prezesem WUPRISZ – wykonawcą kanalizacji w Brennie - spotkaliśmy się  w celu 
podsumowania budowy i likwidacji uwag. 
04.10. – odbyło się 29 spotkanie Zgromadzenia KZGRL w Trzebani gdzie omówiono zadania 
bieżące, 
05.10 – gościliśmy na terenie gminy Zarząd Powiatowy ZOSP w Lesznie, który odbył swoje 
posiedzenie , 
08.10 – odbyło się posiedzenie wspólne komisji stałych Rady Gminy, 
09.10 – uczestniczyłem w pasowaniu uczniów klas pierwszych w Szkole Podstawowej w Wijewie, 
11.10 – wspólnie z Przewodniczącym RG i radnymi uczestniczyliśmy w odbiorze odcinka drogi 
powiatowej od ul. Kargowskiej do ul. Ogrodowej w Brennie, 
12.10 – w szkole w Brennie  odbyły się uroczystości obchodów Dnia Edukacji Narodowej, 
   -  w przedszkolu odbyło się ślubowanie nowo przyjętych przedszkolaków. 
 
 



Pani Zofia  Szalczyk – podziękowała za zaproszenie na sesję.  Moja obecność jest związana ze 
szczególnym zobowiązaniem jakie zostało podjęte  na uroczystości 90 lecia Chóru Hejnał, gdzie 
zadeklarowaliśmy podjęcie starań o uhonorowanie jubileuszu. Decyzją Kapituły Odznaki 
Honorowej oraz Uchwałą Zarządu Województwa Wielkopolskiego  z dnia  05.10.2018 r. na 
wniosek Przewodniczącej Sejmiku wyróżniono Odznaką Honorową za zasługi dla Województwa 
Wielkopolskiego uhonorował Chór Hejnał  oraz następujące osoby. P. Benignę  Firlej, P. Karola 
Muszkietę, P. Jerzego Stępczaka, P. Józefa Wojciecha. Poprosiła Pana Wójta i Przewodniczącego 
RG o towarzyszenie podczas wręczania odznaczeń. 
W imieniu Chóru odznaczenie  odebrał Pan Józef Wojciech. 
Podziękowała za współpracę Wójtowi, Przewodniczącemu RG i całej radzie,  pogratulowała 
sukcesów w mijającej kadencji i życzyła dalszych sukcesów w nadchodzącej. Szybkiego 
zakończenia remontu drogi wojewódzkiej 305 i dużo cierpliwości w trakcie jej realizacji. 
Pan Józef Wojciech  - w imieniu wszystkich chórzystów podziękował Przewodniczącej Sejmiku za 
tak wysoką ocenę pracy Chóru, a Wójtowi i Radzie Gminy za wsparcie prowadzonych działań.  
Chór podziękował za otrzymane wyróżnienie śpiewając pieśń.  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jest to czas podsumowujący kadencje. Podziękował Pani 
Szalczyk za współpracę w mijającej kadencji życząc dalszych sukcesów w życiu osobistym i 
zawodowym. Pogratulował odznaczonym zapału i wytrwałości w pracy na rzecz krzewienia 
kultury na terenie gminy. 
 
Ad. pkt.  5 
 
1/  projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru  
     w rejonie wsi Brenno, gmina Wijewo przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław    
     Kasperski. 
Poinformował, że przed podjęciem uchwały należy przegłosować uwagi jakie zostały wniesione do 
projektu planu a nie uwzględnione w opracowaniu. Działki które nie zostały uwzględnione leżą 
w całości lub częściowo poza granicami studium co eliminuje je z ujęcia w obecnym planie. 
Przedstawione uwagi, które zostały odrzucone zostały przyjęte przez zebranych jednogłośnie. 
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Brenno, gmina Wijewo bez 
ponownego czytania ze względu na jej objętość a każdy miał możliwość zapoznania się z jej 
treścią. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLVIII/ 274/2018 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Brenno, gmina Wijewo podjęta  została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4 
 
2/ projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/28/2003 Rady Gminy Wijewo  z dnia  
   24 stycznia 2003 r. w sprawie Statutu Gminy Wijewo. 
Przewodniczący obrad poinformował, że zmiany były omawiane dwukrotnie a wynikają z ustawy 
o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 
funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. Głowna zmiana wynikająca 
z tej ustawy to obowiązek nagrywania i transmitowania posiedzeń rady. Podjęcie uchwały jest 
wymagane  ze względu na funkcjonowanie nowej kadencji.  
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLVIII/ 275/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/28/2003 Rady 
Gminy Wijewo z dnia 24 stycznia 2003 r. w sprawie Statutu Gminy Wijewo podjęta  została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
 
 



3/  projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy  uchwałodawczej. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wyjaśnił, że zapis dot. ilości osób, które mogą 
wnieść inicjatywę uchwałodawczą w wynika z ustawy która określa dla gmin do 5 tys. obywateli 
liczbę 100 osób. Dlatego nie będzie tego zapisu w treści uchwały. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLVIII/ 276/2018 w sprawie obywatelskiej inicjatywy  uchwałodawczej 
podjęta  została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
4/ projekt uchwały w sprawie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów społecznych na  
     terenie gminy Wijewo na lata 2018 – 2028 przedstawił Przewodniczący obrad. 
Do treści projektu nie niesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLVIII/277/2018 w sprawie Gminnej Strategii Rozwiązywania 
Problemów społecznych na terenie gminy Wijewo na lata 2018 – 2028 podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
5/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. przedstawiła Skarbnik Pani 
Elżbieta Molicka – poinformowała, że : 
Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków  budżetu gminy w kwocie 104 123,40 zł. 
Dokonuje się zmian w zał. NR 5 – inwestycje, Nr 9 – wydatki realizowane w ramach Funduszu 
Sołeckiego, Nr 7 – zadania realizowane w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Nr 4 – planowane dotacje z budżetu gminy dla 
sektora jednostek publicznych, Nr 3 – realizacja zadań zleconych. 
 Szczegółowe uzasadnienie dochodów i wydatków zawiera uzasadnienie do niniejszej uchwały. 
Do treści projektu nie niesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLVIII/ 278/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018  podjęta  
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
Ad. pkt. 6 
 
1/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy w kadencji 2014-2018 przedstawił przewodniczący Rady 
Gminy  Pan Stanisław Kasperski.  
Informacja stanowi zał. Nr 9 
 
2/ Informację z pracy urzędu gminy w okresie mijającej kadencji przedstawił Wójt Pan 
Mieczysław Drożdżyński. 
Na terenie gminy Wijewo powiat zrealizował inwestycje na wartość 21 mil. zł. Budżet w okresie 
największych inwestycji wyniósł 31 mil zł. . Przez ostatnie 3 lata zainwestowano na terenie Gminy 
42 500 000 zł. co stanowi 11 000 zł. na jednego mieszkańca. 
Informacja stanowi zał. Nr 10 
 
Ad. pkt.  7 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski poprosił Wójta  Pan Mieczysława 
Drożdżyńskiego o wręczenie podziękowań. 
Wójt - podziękował  radzie, Przewodniczącemu  RG, Sołtysom za pomoc, Radom sołeckim, 
Wszystkim prezesom OSP i strażakom, Kołom Gospodyń Wiejskich za aktywną działalność, 
Stowarzyszeniu Diabetyków i Seniorom za działalność na rzecz gminy. Podziękował pracownikom 
urzędu, dyrektorom szkół, gdzie udało się wprowadzić trudną strategię organizacji oświaty, 
Leszkowi Józefczakowi, który jest dla mnie wyjątkowym wsparciem, dyrektorowi GOK, 
kierownikom GOPS i Biblioteki za wspólną efektywną pracę, 



Podziękował Panu Staroście za wsparcie w każdym względzie, porady i wszystkie inwestycje 
z udziałem powiatu, które poprawiają komfort życia naszych mieszkańców, pomimo niewielkiego 
udziału z naszej strony. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Starosta Leszczyński Pan Jarosław Wawrzyniak -  pochodzę z drugiej części byłego województwa 
leszczyńskiego i o Wijewie nie wiele wiedziałem. Po objęciu stanowiska Wicestarosty i później 
Starosty miałem kontakt głównie z transportowcami, którzy wnioskowali o nowe mosty aby móc 
swobodnie prowadzić swoją działalność. Rozwiązanie tego tematu było trudne, nie było 
możliwości pozyskania pieniędzy na ich przebudowę. W 2014 roku  powstały nowe warunki, które 
umożliwiły uruchomienie procedury na pozyskanie środków na ich przebudowę, co udało się 
w 2015 roku. Była to pierwsza sprawa załatwiona dla gminy Wijewo. Dziś realizujemy kolejne 
inwestycje drogowe łączące gminę z powiatem i województwem. Wczoraj dokonaliśmy oddania 
pierwszego odcinka, dużego projektu, przebiegającego przez Brenno oraz na granicy powiatu 
Kościańskiego. Udało się wreszcie zrobić drogę do Włoszakowic, której stan był bardzo zły. 
Złożyliśmy duży projekt na kwotę ponad 80 mil. zł. co było bardzo ryzykowne aby uzyskać tak 
duże dofinansowanie. Projekt został oceniony pozytywnie i otrzymał dofinansowanie w wysokości 
34 mil. (tj prawie 30 % puli do podziału) Zaplanowanie ścieżki przy tak dużym projekcie 
zwiększyło by jego wartość co mogło zaważyć na zakwalifikowaniu wniosku do dofinansowania. 
Koszt 1 kilometra ścieżki wynosi 500 000 zł. Są odcinki, gdzie ścieżka aż się prosi aby była. 
Będziemy to robić sukcesywnie w miarę posiadanych środków i możliwości. Inwestycje na terenie 
gminy są nieproporcjonalnie wysokie w porównaniu z innymi gminami, o co inni mają czasem 
pretensje. Jako powiat budujemy drogi nie dla gminy ale w celu połączenia danych miejscowości 
i powiatów, są to zadania ponad gminne. Podziękował za współpracę z jednostkami Krajowego 
Systemy Ratownictwa Gaśniczego OSP w Brennie i Wijewie.  Droga przez Brenno została 
zrealizowana poza dużym projektem ponieważ Gm. Wijewo jako jedyna  w powiecie odpowiadała 
kryterium konkursu pod względem dochodów. 
Powiat leszczyński należy do najbiedniejszych w Wielkopolsce o najniższym budżecie, jest to 
spowodowane istnieniem powiatu ziemskiego. Kryterium oceny powiatu to wielkość środków 
przeznaczonych na inwestycje. Dobry wynik to 30 % , nasz powiat uzyskał zaangażowanie ponad 
50% środków budżetu. Drugim kryterium to zdolność pozyskiwania środków zewnętrznych, gdzie 
osiągnęliśmy w przeliczeniu na 1 mieszkańca  największą kwotę. Trzecim kryterium to poziom 
zadłużenia – na dzień dzisiejszy powiat nie posiada zadłużenia. Należymy do 8 z 380 powiatów 
które nie posiadają zadłużenia. Polityka powiatu opiera się na kontynuacji obranych kierunków. 
Mamy poczucie, że dobrze wykonaliśmy powierzone zadanie.  
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem  
1/ kto będzie realizował przebudowę kanalizacji na ul. 25 Maja i W. Witosa, kto będzie 
partycypował w kosztach, 
2/  ścieżki rowerowe, uważam że nie mamy wyjścia i budować ścieżki będziemy. 14 km. ścieżki 
zostało wybudowane w gminie Lipno, Rydzyna Osieczna. Będziemy czekać kiedy powstaną  na 
naszym terenach. 
 
Ad. pkt.  9  
 
Na interpelacje i pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński: 
1/ place zabaw – znamy ich stan. Elementy są już zakupione, czekają na wymianę. Są to elementy 
drewniane i siłą rzeczy ulegają zniszczeniu. 
2/ dotarły do gminy też sygnały, że jest potrzeba zainstalowania huśtawek dla najmłodszych, 
3/ potrzeba położenia warstwy ścieralnej na drodze do Potrzebowa dotyczy odcinka przed i za 
miejscowością. Podobna sytuacja jest na drodze do Miastka, 



4/ drogi gruntowe będziemy robić. Obecnie należy się wstrzymać w miejscach gdzie będzie 
kładziona kanalizacja. Na równanie dróg pieniądze zostały  zabezpieczone , będziemy równać, 
5/ inicjatywa w sprawie uhonorowania Powstańców była słuszna i dobra. Tablica pamiątkowa 
powinna powstać. 
6/ linia wodociągowa  na ul. W. Witosa i 25 Maja wymaga wymiany. Wodociąg jest nasza 
własnością. Zakład Usług Wodnych jest tylko  administratorem. Inwestycje prowadzi gmina. Koszt 
partycypacji będzie wiadomy po rozmowie z inwestorem. Na razie nie ma z kim rozmawiać. Nie 
chcielibyśmy aby inwestycja ta trwała w nieskończoność, ma to być zrobione szybko i sprawnie. 
7/ ścieżki rowerowe -  wykorzystaliśmy wszystkie możliwości aby przy drodze 305 była ścieżka 
rowerowa. Skorzystaliśmy również z obecności Premiera Morawieckiego na naszym terenie. 
Udało się zabezpieczyć teren pod ścieżkę  na odcinku Radomyśl - Wilanów. 
Myślę, że powiat będzie sukcesywnie budował trasy rowerowe. Rydzyna, Lipno i Osieczna 
skorzystały z położenia bliżej Leszna w ramach programu OSI. 
Pan Jarosław Wawrzyniak – nie powiedziałem, że na terenie Wijewa nie będziemy budować 
ścieżek. Jest to kwestia pieniędzy. Na ścieżki dla gmin okalających Leszno był specjalny fundusz 
ma 14 km., ścieżek za kwotę 9,5 mil. zł. dołożyliśmy z naszego budżetu tylko 750 tys. zł. 
Będziemy szukać możliwości na budowę ścieżek w gminie Wijewo. W ramach konkursu 
niskoemisyjnego będziemy mieli dotację na ścieżkę rowerową Włoszakowice – Krzyżowiec - 
Jezierzyce – Gołanice.  Jeśli będzie możliwość pozyskania pieniędzy i trasa Wijewo – 
Włoszakowice będzie odpowiadała wymogom to z tego skorzystamy. 
 
A Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński: 
d. pkt. 10 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XLVIII sesji za wyczerpany. Podziękował 
wszystkim za udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.       
                                                                                         
 
 
                                                                                                                 Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
 
                                                                                                            Stanisław  Kasperski 
 
 
 


